

СОДЕРЖАНИЕ

РАЗДЕЛ I. ИСТОРИОГРАФИЯ И ИСТОЧНИКОВЕДЕНИЕ

<i>Гранков Д.А.</i> Мемуары эмигрантов как источник по изучению русской усадьбы	7
<i>Бочаров К.В.</i> Воспоминания Нины Алексеевны Кривошеиной как исторический источник	13
<i>Вититнев С.Ф.</i> Экологическое движение как предмет анализа в историко-политологической литературе консервативного направления Германии.....	17

РАЗДЕЛ II. ВСЕОБЩАЯ ИСТОРИЯ

История Древнего мира и Средних веков

<i>Никитина А.Д.</i> Структура судебной системы города-государства Ашшур в XIX в. до н.э.....	26
<i>Запорожец В.М.</i> Империя Великих Сельджуков при султানে Санджаре (1118-1157 гг.).....	31
<i>Тимофеев Д.Н.</i> Использование принципов имагологии в историческом исследовании на примере изучения образа Швеции в общественной мысли России первой четверти XVII – начала XIX вв.....	37

Новая и Новейшая История

<i>Воронин С.А.</i> Шиитская доктрина верховной власти	42
<i>Курков Н.В.</i> Выступления Русской гранд-оперы М.П. Пантелеева в Америке: 1930-е гг. (Русский XX век в культурно-историческом контексте)	49
<i>Тен В.А.</i> Борьба политических партий Австралии по вопросу вступления страны в корейскую войну 1950–1953 гг. (по материалам газеты “The Canberra Times”)	54
<i>Трофимов В.А.</i> Эволюция стратегической концепции Организации Североатлантического договора.....	60
<i>Бирюков А.М.</i> К вопросу о роли военного фактора в борьбе США и СССР за контроль над нефтью Среднего Востока (1940-е – 1980-е гг.)	67
<i>Дементьев С.С.</i> «Холодная война»: роль хоккейного противостояния в отношениях СССР, Канады и США.....	73
<i>Базаркина Д.Ю.</i> Координация контртеррористической деятельности в ЕС: краткий обзор основных организаций	79

РАЗДЕЛ III. ИСТОРИЯ РОССИИ СРЕДНИХ ВЕКОВ И НОВОГО ВРЕМЕНИ

<i>Травникова Е.Г.</i> Понятие «отечество» и русское общество в период Отечественной войны 1812 г.	85
<i>Цветков В.С.</i> Организация деятельности дворянской опеки во второй половине XIX – начале XX вв. (на примере Московской губернии)	91
<i>Ватник Н.С.</i> «Школьный фактор» в самоубийствах учащихся Центральной России начала XX в.	96
<i>Грибовский М.В.</i> Феномен приват-доцентуры в российских университетах конца XIX – начала XX вв.	103
<i>Папазов А.В.</i> Среднеазиатское восстание 1916 года и роль генерал-губернатора А.Н. Куропаткина в его подавлении.....	109

РАЗДЕЛ IV. НОВЕЙШАЯ ИСТОРИЯ РОССИИ

<i>Горлов В.Н.</i> Н.С. Хрущев и принятие решения о создании совнархозов	113
<i>Костюченко И.Ю.</i> Международные связи высшей школы Российской Федерации в условиях глобализации (1991-1999 гг.)	120

РАЗДЕЛ V. ПОЛИТОЛОГИЯ

<i>Вититнев С.Ф.</i> Экологическая наука в политическом измерении и идеология правого радикализма	123
<i>Савина О.В.</i> Миграционные настроения молодых соотечественников как индикатор диаспоральной политики России.....	130
<i>Кныш С.В.</i> Региональные аспекты российско-украинского приграничного сотрудничества ...	136
<i>Богунев С.С.</i> Социально-политические последствия коррупции в современной России	142
<i>Кудрявцев Г.А.</i> Деятельность служб по связям с общественностью органов государственного управления: методологические аспекты	149
<i>Федорченко Л.В.</i> Спичрайтинг как форма политического консалтинга в современной России	155
<i>Рудакова Е.Н.</i> Механизм обеспечения национальной безопасности в образовательном про- странстве России.....	161
НАШИ АВТОРЫ	167

CONTENTS

SECTION I. HISTORIOGRAPHY AND SOURCE STUDY

<i>D. Grankov.</i> Emigrants' memoirs as a source of studying Russian estates.....	7
<i>K. Bocharov.</i> Nina Alekseevna Krivosheina's memories as a historical source	13
<i>S. Vititnev.</i> Ecological movement as a subject of analysis in historical-politological literature of Germany's conservative trend	17

SECTION II. GENERAL HISTORY

History of the Ancient and Middle Ages

<i>A. Nikitina.</i> The judicial system of the XIX BC city-state of Assur	26
<i>V. Zaporozhets.</i> The Empire of Great Seldzhuks under the sultan Sandzhar (1118-1157)	31
<i>D. Timofeev.</i> The use of imagological principles in a historical research, shown on the example of Sweden's image studying in Russian social thinking in 1st quarter of XVII – beginning of XIX centuries.....	37

Contemporary history

<i>S. Voronin.</i> The Shiite doctrine of the supreme power	42
<i>N. Kurkov.</i> Performances of the Russian Art Grand Opera Company under the leadership of M.P. Panteleieff in America: 1930s (The Russia's twentieth century in cultural and historical context)	49
<i>V. Ten.</i> The struggle of political parties of Australia on the country's entry into Korean War 1950–1953 (based on “The Canberra Times”).....	54
<i>V. Trofimov.</i> The evolution of the North Atlantic Treaty Organization's strategic conception.....	60
<i>A. Biryukov.</i> To the question of the role of the military factor in the US-USSR struggle for controlling the Middle East oil sources	67
<i>S. Dementiev.</i> “Cold War”: the role of hockey confrontation in the USSR-Canada-USA relations.....	73
<i>D. Bazarkina.</i> The coordination of the counter-terrorist activity in EU: a brief review of the main organizations.....	79

SECTION III. HISTORY OF RUSSIA OF THE MIDDLE AGES AND NEW TIME

<i>E. Travnikova.</i> The concept of “Motherland” and the Russian society in the Patriotic War of 1812.....	85
<i>V. Tsvetkov.</i> The organization of the nobility trusteeship in the second half of 19th–early of 20th centuries (on the example of Moscow province)	91
<i>N. Vatnik.</i> «The school factor» in students' suicides in Central Russia at the beginning of the 20th century	96
<i>M. Gribovskiy.</i> The privat-docent phenom on in Russian universities of late XIX – early XX centuries	103
<i>A. Papazov.</i> The Central Asian revolt of 1916 and role of governor-general A.N. Kuropatkin in its suppression.....	109

SECTION IV. CONTEMPORARY HISTORY OF RUSSIA

V. Gorlov. N.S. Khrushchev and decision-making about economic councils.....	113
I. Kostyuchenko. International links of the Russian Federation higher school in the context of globalization (1991-1999)	120

SECTION V. POLITOLOGY

S. Vititnev. The political evaluation of ecological science and the ideology of the right radicalism	123
O. Savina. Young compatriots' migratory moods as an indicator of Russia's diaspora policy	130
S. Knysh. The Russian-Ukrainian near-border cooperation	136
S. Bogunov. The socio-political impacts of corruption in modern Russia.....	142
G. Kudryavtsev. Public relations services's activities in the organs of government: methodological aspects	149
L. Fedorchenko. Speechwriting as a form of political consulting in modern Russia	155
E. Rudakova. The mechanism of ensuring national security in the educational space of Russia.....	161
OUR AUTHORS	168